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REFERAT 
BESTYRELSESMØDE • 1. SUNDBY 
 
 

Dato:  21. maj 2025 
Tid: 19.45 – 21.45 
Sted: Uglebo 
Deltagere:  Marie Louise Mylius, forperson 

Christian Eggert Jørgensen, kasserer 
Morten Furbo, gruppeleder  
Emilia Bjergskov, leder 
Kirsten Eggert Jørgensen, bestyrelsesmedlem 
Peter Høgh-Nielsen, forælder 
Tommy Kristensen, leder 
Louise Hjerting Nielsen, forælder 
Trine Vinding, forælder (referent) 

 
Dagsorden 

1. Nye punkter på dagsordenen 
2. Gruppen rundt, herunder Spejdernes dag 
3. Evaluering af bestyrelses/ledelsesmødet d. 6.april 2025, herunder hvordan 

kommer vi videre? 
4. Tilbagemeldinger fra arbejdsgrupper 
5. Årshjul 
6. Økonomi 
7. Næste arrangement/møde: arbejdsdag d. 16. august. 2025, bestyrelsesmøde d.17. 

september 2025. 
8. Eventuelt. 

1. Nye punkter på dagsordenen 
Intet. 

2. Gruppen rundt, herunder Spejdernes dag 
Grenene 
• Seniorerne:  pt. fire seniorer, der laves fornyet indsats efter sommerferien, når de er 

tilbage efter efterskole. 

Ledergruppen 
• Forældrehjælp til ture. Lederne oplever, at der er forskellige forventninger fra 

ledere og forældre. Lederne udarbejder en skrivelse, som kan udleveres i 
forbindelse med forældres deltagelse på ture. 
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• Emner til følgende møder: hytten på længere sigt, traditioner.  

• Jane og Morten ønsker at dele gruppeledelsen. Louise deltager på næste 
ledermøde for at facilitere valget af Jane. 

Spejdernes Dag 
• Der var enighed om, at det havde fungeret godt at afholde arbejdsdagen og 

Spejdernes Dag i forlængelse af hinanden. I løbet af arbejdsdagen var der ca. 30 
deltagere, både børn og voksne, og der kom to familier til Spejdernes Dag. 
Spejderne og deres forældre kunne afslutte dagen med hygge og snobrød, og de 
udefrakommende oplevede liv og aktivitet ved hytten. Flere af de besøgende børn 
er efterfølgende skrevet op på ventelisten. Konceptet kan sagtens gentages til 
næste år. 

Bestyrelsen 
• Den landsdækkende ”Frivillig Fredag” afholdes på Sundholm i september. Målet er 

at øge kendskabet til Amagers frivillige foreninger og deres arbejde, og give 
foreningerne mulighed for sparring med hinanden om det at være frivillig. Forud for 
dagen laves interviews med foreninger, som publiceres i forskellige medier.  1. 
Sundby har mulighed for at deltage på en stand og i et interview. Tommy 
undersøger, om han kan deltage på dagen. Emilia vil evt. gerne deltage i interview.  

3. Evaluering af bestyrelses/ledelsesdagen 
Der var enighed om, at bestyrelses/ledelsesdagen var en succes. Den var velorganiseret, 
og kombinationen af en sjov ”ryste sammen” aktivitet i Kongens Have, en rigtig fin og godt 
faciliteret workshop om visioner samt en god middag fungerede godt.  

Workshoppen blev sammenfattet i noter, der kan danne grundlag for en videre dialog om 
vision og idékatalog, og det kræver flere samtaler at ”koge det ned”. Det blev besluttet at 
nedsætte en gruppe med to deltagere fra hhv. ledelsen og bestyrelsen. Marie Louise, 
Peter, Emilia og Morten meldte sig til gruppen. Der følges op på kommende møder, og 
resultatet kan f.eks. genbesøges på næste års bestyrelses/ledelsesdag. 

4. Tilbagemeldinger fra arbejdsgrupper 
Web 

• Opdateringen af hjemmesiden er næsten færdig. Der er bl.a. lavet et nyt 
menupunkt om ”Spejderliv”, hvor der ligger pakkeliste, information om uniform og 
mærker, spejdersange mm. Der er også kommet information om opskrivning og 
ventelister. Tekst om kontingenter, turpriser mv. følger snarest. Der mangler 
stadig tekst om flere af grenene. Marie Louise følger op.  

• Til lederne: Meld gerne tilbage til Trine, hvis der er informationer, I savner på 
hjemmesiden. Peter tester siden som forælder.  

• Til lederne: send gerne grenenes sæsonprogrammer til Trine samtidigt med, at de 
udsendes til forældrene, så lægger hun dem op på hjemmesiden.  
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• Til lederne: for forældrene vil det være hjælpsomt, hvis turinformationerne (f.eks. 
sedlen, der udleveres til spejderne) ligger i selve kalenderen. Louise laver en 
vejledning. 

Fildeling 
• Trine har undersøgt en Google Nonprofit-løsning, men for at sætte det op, skal 

systemet bl.a. overtage administrationen af emails koblet til 1. Sundby-domænet, 
hvilket ikke er ønskeligt. Louise og Christian undersøger alternative løsninger. 

Græsslånings- og snerydningsgruppen 
• Ikke opstartet – sættes i gang snarest. 

Gulvslibning 
• Peter har indhentet tilbud fra en gulvmand, der kan slibe og lakere med 

tokomponentlak. Inklusiv slibning, primer og to gange lak lyder tilbuddet på ca. 
16.000 kr. inkl. moms. 2 x 2komponent lak. Opgaven kan gennemføres i 
sommerferien. Peter indhenter yderligere ét tilbud. Christian ansøger kommunen 
om at få tilskud udbetalt på forhånd. 

• OBS. Der har tidligere været tale om at fjerne bænken ved indgangen og erstatte 
den af skabe? Skal den fjernes inden gulvet slibes? 

Husgruppen 
• Består fortsat af to Kirsten og Hjalte. Det går godt, og der bliver rengjort 

regelmæssigt. 

Ansøgning om tilskud på hegn 
• Der er indhentet tre tilbud. Ansøgningen om finansiering behandles d. 23. maj. 

5. Årshjul 
Christian skriver ud til dem, der har stået længe på ventelisten, for at høre, om de fortsat 
er interesserede. 

6. Økonomi 
• Økonomien ser fin ud. Det forventes, at der gives tilskuddet til hegnet. 

• Deltagergebyret til Spejdernes Lejr 2026 er relativt højt (2.475 kr. ved tidlig 
tilmelding, 2.600 kr. efter marts 2026). Det blev besluttet, at vi som tidligere 
tilbyder en opsparingsløsning via medlemsservice, hvis det stadig er muligt i 
systemet. Christian undersøger mulighederne. Det skal på et kommende møde 
besluttes, hvor meget 1. Sundby skal give i tilskud til den enkelte spejder og til 
lederne. Christian laver et oplæg, herunder en beregning af forventet tilskud fra 
kommunen.  
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7. Næste arrangement/møde 
Arbejdsdag – Spejderforælderdag 

• Arbejdsdagen er planlagt til d. 16. august, men flyttes til dagen efter, d. 17. august, 
hvor den slås sammen med Spejderforælderdag (baseret på de gode erfaringer 
med kombineret arbejdsdag og Spejdernes Dag). Der kan evt. laves byttebørs med 
spejdergear. 

• På Spejderforældredagen tager børn og forældre det nye læremestermærke 
sammen. Mærket går ud på at spejderne lærer deres forældre en 
spejderfærdighed.  

• Louise står for invitationen.  

• Opgaver til arbejdsdagen meldes til bestyrelsen. Foreløbigt er følgende noteret: 
Klippe hæk, slå græs, rengøre køleskab og ovn, indendørs rengøring, pudse 
vinduer, male låge. 

• Opgave, der med fordel kan løses af en ”praktisk gruppe” (ikke nødvendigvis på 
arbejdsdagen). Halvtaget - udskiftning af plade og etablering af faskine. Louise og 
Peter følger op. 

Bestyrelsesmøde 17. september 2025 
Punkter til dagsorden meldes til Kirsten. 

8. Eventuelt 
Intet. 


